
 

    
       

 

WAR MURTIYEEDKA RASMI AH EE GUDDIGA DUGSIGA BOSTON 

 GUDIGA QAADITAANKA IMTIXAANKA DUGSIYADA 
 

Maayo 25, 2021 

 

Guddiga ee Qaadista Imtixaanka Dugsiyada Boston ayaa qabtay shir fog Maayo 25, 2021 

markay ahayd 5ta galabnimo Zoom. Wixii macluumaad dheeraad ah ee ku saabsan mid ka mid 

ah waxyaabaha hoos ku taxan, booqo https://www.bostonpublicschools.org/esataskforce, iimayl 

u dir feedback@bostonpublicschools.org ama wac Xafiiska Guddiga Dugsiyada ee Boston (617) 

635-9014. 

 

SOO XAADIRITAANKA   

 

Gudiga Qaadista Imtixaanka Dugsiyada ayaa soo xaadiray: Gudoomiye Michael Contompasis; 

Gudoomiye Tanisha Sullivan; Acacia Aguirre; Simon Chernow; Matt Cregor; Dr. Freeman-

Wisdom, Katherine Grassa, Zena Lum; Zoe Nagasawa; Rachel Skerritt; Dr. Rosann Tung, iyo 

Tamara Waite. 

 

Gudiga Qaadista Imtixaanka Dugsiyada ayaa waxaa ka maqnaa: Samuel Acevedo.  

 

Shaqaalaha BPS ayaa soo xaadiray: Monica Roberts, Madaxa Horumarinta Ardayda, Qoyska iyo 

Bulshada; iyo Monica Hogan, Agaasime Sare ee Xafiiska Xogta iyo La Xisaabtanka. 

 

DUKUMIINTIYADA LASOO BANDHIGAY 

 

Ajandaha 

War murtiyeedka Shirka: Kulanka Maayo 18, 2021 

Bandhiga: Isbarbardhiga Gudiga ee Imtixaanka Dugsiga  

FURITAANKA SHIRKA 

Mudane Contompasis ayaa shirka furay. Wuxuu ku dhawaaqay in adeegyo tarjumaad isku mar 

ah lagu heli karo Isbaanish, Haitian Creole, Cabo Verdean, Vietnamese, Cantonese, Mandarin, 

Burtaqiis, Soomaali, Carabi, iyo Luuqada Dhagoolaha ee Maraykanka (ASL); tarjumaanada ayaa 
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isbaray waxayna ku bixiyeen tilmaamo afkooda hooyo sida loo helo turjumaad isku mar ah 

iyagoo badalaya kanaalka Zoom. 

Mudane Parvex ayaa yeeray liiska soo xaadiritaanka. Mudane Acevedo ayaa maqnaa. Marwo 

Aguirre, Mudane Chernow, iyo Dr. Freeman-Wisdom ayaa yimid kadib yeerinta liiska 

xaadiritaanka. 

Ansixinta War murtiyeedka Shirka: Salaasa, May 18, 2021 

 

La ansixiyay – Guddi Hawl wadeenka waxay si aqlabiyad leh ku ansixiyeen war murtiyeedka 

shirkii Gudiga Qaadista Imtixaanka Dugsiyada ee Maayo 18, 2021.  

 

Dood 

 

Gudoomiyayaashu waxay kubilaabeen iyagoo xaqiijinaya inaysan jirin codsiyo macluumaad 

sugaya xubnihiina waxay udhaqaaqeen dooda kusaleysan jilitaanka iyo shuruudaha kale ee 

suurtogalka ah iyo qaababka looqaadankaro imtaxaanka dugsiga.  

 

Marwo Lum waxay soo koobtay soo jeedinteedi shirkii Jimcaha, Maayo 21; si loo fiiriyo 

buundooyinka aan ahayn xisaabta iyo ELA, iyo in la isticmaalo habka tirakoobka, halkii laga 

isticmaali lahaa lambarrada boostada badelkiisa. Waxay sidoo kale sheegtay inay xiiseyneyso 

inay aragto saameynta haddii ay 20% ugu sarreeyaan tirakoobka ama heerarka, iyo sida taasi loo 

barbardhigi karo 20% ugu sareysa, dugsiga ahaan. Waxay soo jeedin laheyd bakhtiyaanasiib inta 

ka hartay 80%.  

  

Marwo Grassa, iyada oo tixraaceysa soo-jeedimaha Mudane Contompasis, waxay sheegtay inay 

jirto arrin la xiriirta qiimeynta darajada 5-aad ee Dugsiyada Dadweynaha Boston (BPS), iyo in 

tani ay saameyn taban ku yeelatay ardayda BPS. 

 

Ms. Skerritt waxay ku celisay inay waxtar leedahay in la eego qaabka Chicago loona arko sida 

ay ugu shaqeyn karto duruufaha Boston. Mudane Cregor wuxuu xusuusiyey xubnaha in inkasta 

oo qaabka Chicago loo qaabeeyey oo la darsay, haddana uusan hubin in lagu baaro iyada oo loo 

marayo loolan sharci. 

 

Xubnaha ayaa ka hadlay soo jeedinta ah in ardayda la siiyo dhibco hadii ay ka imaanayaan 

iskuulo leh heerka saboolnimada ee la xaqiijiyay oo ah 50% ama ka badan iyo sida ay wax uga 

qabaneyso sababaha kala duwanaanta dhaqan-dhaqaale. Waxay kahadleen sida taas loogala hadli 

doono axdiga, kuwa gaarka loo leeyahay, iyo ardayda dugsiyada diimaha, haddii aysan ka heli 

karin macluumaadka shaqsiyaadka qoysaska ah. Mudane Cregor wuxuu yiri hadii ay ilaalinayaan 

wax juqraafi ama xaafad qaybin, waa inay ka gudbaan qorshaha lambarka boostada si ay u 

aadaan qorshaha tirakoobka. Mr. Contompasis wuxuu ku daray suurtagalnimada in la isku daro 

meelaha tirakoobka. Xubnuhu waxay ka wada hadleen arrimaha ku saabsan lambarrada siibka 

iyo sida ay saamaynta xun ugu leedahay qoysaska ku nool nambarka sirta, laakiin ka hooseeya 

dakhliga dhexdhexaadka ah ee lambarkaas boostada. 
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Marwo Hogan waxay sharraxday sida dugsiyadu u go'aamiyaan ardayda dhaqaale ahaan liita. 

Waxay sheegtay in BPS ay macluumaadka ka helaan Waaxda Waxbarashada MA (DESE) oo 

kaliya ardayda ka diiwaangashan DDB.  

 

Marwo Skerritt waxay kahadashay suurtagalnimada adeegsiga heerar badan. Waxay sheegtay 

inay fahantay qaabka Chicago uu qaatay qayb kasta oo tirakoob ah loona qoondeeyay mid ka 

mid ah afarta heer, sidaa darteed inkasta oo laga yaabo inaadan u qalmin qaar ka mid ah 

kaalmada gobolka, waxaad ku jiri kartaa meel aad uga duwan xaalad dhaqaale marka la eego 

kheyraadkaaga qof ku sugnaa heerka sare ee magaalada dakhli ahaan. Waxay sidoo kale 

sheegtay inay u maleysay barkadaha waawayn, oo ay ardaydu si isku mid ah u degan yihiin, inay 

noqon doonto mid ku habboon, maadaama dhibaatada ka jirta siyaasadda hadda jirta ee loo 

yaqaan lambarka boostada ay ahayd inay ardayda ku qaadato xaalad dhaqaale oo aad u kala 

duwan oo ay midba midka kale la tartamo.  

 

Marwo Sullivan waxay sheegtay inay muhiim tahay in laga fikiro kala duwanaanta xaafadaha, si 

horey loogu socdo magaalo ahaan, waxay u baahdeen inay dumiyaan dhismayaasha jiiraanka iyo 

go'doominta xaafadda ee jirta. Waxay isweydiisay haddii degmadu leedahay tirooyinka ama in 

loo abuuri karo adeegsiga geocodes ama tirakoobka. Ms. Hogan waxay sheegtay in kooxdeeda 

ay abuurtay khariidada heerka tirakoobka ee ku saleysan qaabka Chicago. Waxay soo jeedisay in 

xubnuhu sidoo kale soo booqdaan Websaydhka Dugsiga Madaxa Bannaan ee San Antonio, 

maadaama ay raaceen hanaan la mid ah. 

 

Marwo Nagasawa waxay soo jeedisay in la isticmaalo macluumaadka tirinta macluumaadka 

ardayda fasalka 5aad ilaa 8aad, halkii laga isticmaali lahaa dhammaan carruurta da'da dugsiga 

ah. Waxay sidoo kale u maleysay inay tahay inay isku dayaan in kabadan afar jibbaar, maxaa 

yeelay taasi waxay abuuri kartaa kala duwanaansho xaafadeed badan marka loo eego sida 

heerarka u eg yahay. Mudane Contompasis wuxuu isweydiiyay suurta gal ma tahay inay 

degmadu aqoonsato ardayda iyadoo lagu saleynayo shuruudaha dhaqan-dhaqaale ee Chicago 

adeegsato Marwo Cregor wuxuu qabay fikirka ah in la isticmaalo kaliya afar tier in aysan 

abuureynin matalaad juqraafiyeed wuxuuna u maleynayay in tirakoobka la isku dari karo, 

maadaama uu u maleynayay in qorshaha lambarka boostada uusan ku filneyn. Wuxuu yidhi waa 

inay isku dayaan inay magaalada u kala jaraan sideed heer oo ay arkaan bal inay kordhinayso 

kala duwanaanta xaafadaha. Mudane Skerritt waxay intaas ku dartay inay ku daydaan afarta iyo 

sideed dabaq si ay u arkaan isbarbardhiga. Waxay sidoo kale ka hadashay sida loo ogaado haddii 

qoysasku ay kujiraan guud ahaan dhaqan-dhaqaale oo qaldan.  

 

Marwo Lum ayaa waydiisay hadii ay eegi karaan celceliska dhibcaha (GPA) ka dibna 

miisaamayaan xisaabta iyo ELA. Waxay sidoo kale waydiisay inay awoodaan, shaandhada 

labaad, inay fiiriyaan dugsiyada iskuna daraan dhibcaha kuwa ka imanaya dugsiyada heerka 

saboolnimada saraysa, iyadoon loo eegin heerka ay degan yihiin. 

 

Marwo Hogan waxay soo bandhigtay isbadal ka yimid codsi xog ah oo muujinaya isbarbar dhiga 

casuumaadaha dhabta ah ee SY20-21, matalaad Oktoobar 2020 oo ku saleysan soo jeedinta 

https://www.saisd.net/page/innovation-socioeconomicblocks
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kooxaha shaqada, iyo SY21-22 casuumaadaha dhabta ah, ee ku saleysan jinsiyada, sib koodhka 

iyo xaalada dhaqaale xumo.  

Marwo Hogan waxay sharaxday sida ay u maamuli lahaayeen jilitaanka iyo go'aamada xubnaha 

Gudiga ay tahay inay qaataan si ay u wadaan jilitaanka.  

 

Xubnuhu waxay ka wada hadleen codsiga jilitaanka ee jimcaha iyagoo ku saleynaya soo jeedinta 

xubnaha Gudiga. Marwo Lum waxay ku dartay soo jeedinteeda ah inay sameyso nidaam 

bakhtiyaa nasiib ah oo laba wareeg ah; wareegga koowaad, codsadayaasha ku guuleysta 

bakhtiyaanasiibka waa inay ka jawaabaan oo ay xulashadooda ku sameeyaan taariikh cayiman. 

Kuraasta aan la buuxin waxay dib ugu laaban doonaan wadarta guud, waxaana jiri doona 

bakhtiyaanasiib wareega labaad ah oo loogu talagalay kuraasta dheeriga ah ee la bixiyo.   

 

Mudane Contompasis wuxuu sharaxay sida liiska shaqa sugida ee iskuulada imtixaanku u 

shaqeeyeen wuxuuna yiri dugsiyadu waxay u maleynayaan inay jiri doonaan arday aan aqbali 

doonin kuraasta kuraastaasna waxaa lagu dhisayaa tirada casuumaadooda. Wuxuu kaloo sheegay 

in muhiimada dooda ay ahaato sida ay wax uga badalayaan 80% kuraasta oo aysan wax isbadal 

ah ku sameyn 20% kuraasta. Marwo Aguirre ayaa weydiisay cidda ka mid noqon doonta 

bakhtiyaanasiibka, waxayna kula heshiisay Mudane Contompasis inuu ka tago 20% sida ay 

hadda tahay.  

 

Dr.. Freeman-Wisdom wuxuu sheegay inay u baahan yihiin inay ka warqabaan in celceliska 

dhibcaha (GPA) ay ku kala duwan yihiin barnaamijyada. Waxay sidoo kale sheegtay inay 

dareemeen inay guri ka dhisayaan kor ilaa hoos, isla markaana aysan ka hadleyn aasaaska. 

Waxay ku tiri iyada, waxay ahayd dhibaato markii ardayda 6aad iyo 7aad ee BPS aysan lahayn 

xirfadaha ayna helin kuraasta imtixaanka dugsiyada. Waxay sidoo kale sheegtay inay u 

maleyneyso inuu jiro imtixaan, maahan inay dooneyso inay ardayda ka reebto, laakiin inay 

cadaadis saarto magaalada si ay uga caawiso dhalinyarada inay soo bandhigaan. 

 

Marwo Grassa ayaa intaas ku dartay haddii ay isticmaali lahaayeen oo keliya celceliska dhibcaha 

(GPA), waxay culeys weyn saari doontaa macallimiinta fasalka 5aad maadama ardayda 

badankood ay leeyihiin hal macallin oo ah fasalka 5aad, oo ka soo horjeedda dugsiga dhexe 

markay leeyihiin macallimiin badan. Marwo Aguirre ayaa intaa ku dartay in kooxda shaqadu ay 

u adeegsatay celceliska dhibcaha (GPA) sanadkii hore qorshaha ku meel gaarka ah maadama 

darajooyinkaas aysan saamayn ku yeelanaynin in macalimiinta ama qoysasku ay ogaayeen in la 

isticmaali doono, taas oo aan hada xaalku noqon doonin.  

 

Faalada Guud ee Dadweynaha 

 

● Duqa Magaalada Boston, Ricardo Arroyo, oo deggan Hyde Park, ayaa ka marag kacay 

taageerida shaqada Gudiga. 

● Magdalena Hernandez, oo degan xaafadda West Roxbury, ardayda wax ka barta Boston 

Latin School (BLS) iyo waalidkeed, ayaa markhaati ka ah in la isticmaalo qiimaynta oo 

qayb ka ah nidaamka qaaditaanka 

● Steve Yang, degganaha West Roxbury, waalid, wuxuu ka markhaati furay saamaynta 
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taban ee siyaasadaha gelitaanka ee Magaalada Boston.  

● Stephanie Shapiro Berkson, oo deggan South End, waalidkeedna ka tirsan BPS, ayaa 

markhaati ka noqotay iyada oo la raacayo siyaasadda gelitaanka kumeelgaarka ah 

waxayna ku dhiirrigelisay Kooxda Gudiga in ay sahamiyaan diwaan gelinta guryaha. 

 

FAALOOYINKA XIRITAANKA 

 

Marwo Sullivan waxay ka jawaabtay codsi uu horkacayay Mudane Steven Yang, “Codsi in la 

ilaaliyo Ujeedada Ujeeddada iyo Dib u habeynta Gudiga Qaadista Imtixaanka Dugsiga”. 

Waxay sheegtay in baraarujinta midab takoorka ee ka dhacay guud ahaan dalka, aysan u 

oggolaan karin Ururka Qaranka ee Horumarinta Dadka Madawga ah (NAACP), oo ah ururka 

ugu da'da weyn ee xuquuqda madaniga ee Mareykanka oo leh ujeeddada si gaar ah wax looga 

qabanayo midabka takoorid iyo sinaan la’aan, in la weeraro. Waxay sheegtay in dalka uusan ka 

jirin urur wax badan ka qabtay sidii fursado loogu abuuri lahaa dadka oo dhan, iyo in la hubiyo 

in ballamaha dastuurka Mareykanka loo gaarsiiyo dadka oo dhan, marka loo eego NAACP. 

Waxay ku dhameysatay iyadoo dadka weydiisaneysa inay ixtiraamaan oo ay xushmeeyaan 

shaqada iyo xeerarka hay'adaha sida NAACP oo aysan isku dayin inay wax u dhimaan 

dhaxalkaas maxaa yeelay dadku shaqsiyan kuma faraxsana go'aanada laga yaabo inay gaareen. 

 

Marwo Contompasis waxay ka codsatay Marwo Parvex inay fadlan codsi u dirto dhamaan 

xubnaha Guddiga hawl wadeenka ah.  

E 

DIB U DHIGIS 

 

Ugu yaraan 7:15 pm, Guddigu wuxuu u codeeyey si aqlabiyad ah, oo iyadoo la yeerinayo liiska 

soo xaadiritaanka, in dib loo dhigo kulanka. 

 

Ogaysiis: 

 

 

 

Lena Parvex 

Kaaliyaha Maamulka 


